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Protokoll fört vid pensionärsrådets 
sammanträde den 10 maj 2016 

Förvaltningen, Besöksrum 1. 

Kl. 10.00–12.00 

 

Närvarande 

Rolf Lindquist ordförande SPF Seniorerna 

Bertil Andersson   vice ordförande PRO 

Eiwor Arthursson ledamot                PRO 

Lola Carlsson ledamot                SPF Seniorerna 

Rude Andersson ersättare PRO 

Anne-Marie Bergström   ersättare           SPF Seniorerna 

Kerstin Svenson ersättare SPRF 

 

Förvaltningen 

Yvonne Goldberg avdelningschef för förskola och äldreomsorg i egen regi 

Anneli Rydström  sekreterare 

 

Förhinder 

Valter Lund  ledamot               PRO 

Lars-Erik Karlsson ersättare PRO 

Gunnar Carlsson ersättare SPF Seniorerna 

 

 

Dag för justering 2016-05-10 

 

sekreterare 

 

Justerat 

  

Rolf Lindquist   Bertil Andersson 

Ordförande    

Godkänt via e-post      Godkänt via e-post 
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§ 1. Sammanträdets öppnande och godkännande av dagordning 

Ordföranden hälsade alla välkomna till sammanträdet. Dagordningen 

godkändes. 

 

§ 2.     Utseende av justerare 

Rolf Lindquist och Bertil Andersson utsågs att justera dagens protokoll. 

 

§ 3.  Anmälan av protokoll 

Pensionärsrådet har lämnat följande synpunkter på protokollen. 

 

a) Pensionärsrådets protokoll 2016-04-05 

 

Fenix verksamhetsberättelse 

Pensionärsrådet har tagit del av Fenix verksamhetsberättelse för 2015 och 

konstaterar att verksamheten erbjuder en kvalitativ och omfattande verksamhet 

med ca 12 000 besök per år. Många av besökarna kommer utifrån. 

Pensionärsorganisationerna i stadsdelen har också många besök. Jämförelse 

med pensionärsföreningarna visar att enbart en av föreningarna av de åtta 

föreningarna som finns i stadsdelen har ca 9 000 besök per år. 

 

Brev om fördjupad demokrati för råden 

Pensionärsrådet har mejlat följande skrivning till stadsdelsdirektören. 

”Med tanke på kommunens arbete med fördjupad demokrati har 

stadsdelsnämndens pensionärsråd (SPR) diskuterat vidareutveckling av SPR:S 

arbetsformer och inflytande på de två senaste styrelsemötena. SPR efterlyser nu 

att förvaltningen och nämnden satsar på vårt ansvarsområde inom demokratin 

genom att mer aktivt låta oss delta i arbetsgrupper, utredningar, remisser m.m. 

i ett tidigt skede. Som det är nu, kommer vi bara in i ett sent skede där förslagen 

redan är formulerade. Ett exempel är utredningen av Fruängsgården. 

 

Vi har diskuterat lämpligheten av att rådsmedlemmarna erbjuds samma 

gemensamma information som nämndens ledamöter. Ju mer kunniga de är som 

är med och fattar beslut desto bättre beslut.” 

 

b) Rådet för funktionsnedsättning 2016-04-07. Protokollet lades till 

handlingarna. 

c) Kommunstyrelsens pensionsråd 2016-04-11. Protokollet lades till 

handlingarna.  

 

Stadsdelsnämndens protokoll delades ut på sammanträdet och tas upp vid nästa 

sammanträde.  

 

§ 4. Kvarstående frågor och återkoppling från förra sammanträdet 

 

Medicinsk fotvård 

Ang. pensionärsrådets fråga om varför de äldre inte kan erbjudas medicinsk 

fotvård på Trekantens servicehus. Fotvårdaren på Trekantens servicehus har 

sedan 2001 ett hyresavtal för fotvårdslokalen. Fotvårdaren kan inte ta emot 
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remiss för medicinsk fotvård, då undersköterskeutbildning saknas. Det finns 

dock inte skäl för uppsägning av hyresavtalet på grund av det. Förvaltningen 

har undersökt med fotvårdaren om det är möjligt att ”ta in” någon annan 

fotvårdare, t.ex. någon dag/timmar per vecka för medicinsk fotvård. 

Fotvårdaren har sagt nej till detta förslag.  

 

Pensionärsrådet undrar hur många boende som har behov av medicinsk 

fotvård/hänvisas till annan fotvårdare för medicinsk fotvård. Ett förslag är att 

förvaltningen upplåter en lokal till en fotvårdare som har nödvändiga 

kvalifikationer, någon dag/timmar per vecka, utifrån behov. Förvaltningen 

återkommer med svar. 

 

Statistik angående avlastning på korttidsboende. 

Uppgifter delades ut vid sammanträdet. Frågan bordlades för närmare 

genomgång vid nästa sammanträde. 

 

Axelsbergs vård- och omsorgsboende  

Yvonne Goldberg rapporterade från förvaltningens andra möte med staden och 

Micasa angående de höga drifts- och hyreskostnaderna för Axelsbergs vård- 

och omsorgsboende. Äldreborgarrådet har slagit fast att Axelsbergs vård- och 

omsorgsboende ska vara kvar. Förvaltningen har tillsammans med 

äldreförvaltningen diskuterat om att pröva ny teknik i verksamheten. En viktig 

förutsättning för detta är att först få ett nytt larm på Axelsbergs vård- och 

omsorgsboende.   

 

Arbetsmiljöverkets inspektion på Fruängsgårdens servicehus 

Arbetsmiljöverket har varit på återbesök för uppföljning av vidtagna åtgärder, 

utifrån de brister som påtalades vid inspektionen på Fruängsgårdens servicehus 

den 1 december 2015. Enhetschefen har lämnat kompletterande uppgifter bland 

annat om badrummens storlek och utformning samt foton. Ännu har ingen 

återkoppling skett eller något föreläggande inkommit från Arbetsmiljöverket.    

 

Vem uppmärksammar att spisbränder är vanliga i vår stadsdelsförvaltning? 

Vem uppmärksammar den äldres behov av spisvakt/timer? 

Förvaltningen svarade att behovet uppmärksammas både av 

biståndshandläggare och hemtjänsten.  Brandpreventionsarbetet är viktigt och 

frågan tas t.ex. upp på avdelningens chefsmöten. Yvonne Goldberg lovade att ta 

upp frågan igen med enhetscheferna. 

 

Studiebesök på Fruängsgårdens servicehus 

Lola Carlsson fick i uppdrag av pensionärsrådet att kontakta enhetschefen 

Marie Bergström för att boka tid för studiebesök.  

 

§ 5.  Aktuell information från förvaltningen 

Se § 7, ärenden till stadsdelsnämnden. 
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Yvonne Goldberg lämnar äldreomsorgen, men är kvar på förvaltningen som 

avdelningschef för förskolan. Den nya äldreomsorgchefen Marja Kammouna 

kommer den 16 maj 2016.  

 

§ 6.  Hemtjänstutredningen – Utveckling av hemtjänst 

Pensionärsrådet har tagit del av remissen ”Utveckling av hemtjänst” och 

kommer att lämna sina synpunkter till förvaltningen. Ärendet behandlas på 

juninämnden.  

 

§ 7. Ärenden till stadsdelsnämnden 2016-05-19 

Följande ärenden togs upp på sammanträdet. 

 

Tertialrapport 1  

Tertialrapport 1 är klar för publicering först på onsdag och skickas då ut till 

rådet. 

 

Yvonne Goldberg informerade i stora drag om läget när det gäller 

äldreomsorgen. De flesta målen uppfylls. Prognosen för äldreomsorgen visar 

på ett totalt underskott på 14,7 mnkr, vilket är oförändrat jämfört med förra 

prognosen. Beställarenheten äldre visar på en budget i balans.  

 

Ett problem på utförarsidan är det stora antalet tomma servicehuslägenheter, 

en förbättring har dock skett. Trekantens servicehus har inga tomma 

lägenheter samt kö. Merparten av de boende kommer från Vintertullens 

servicehus som avvecklas. Även på Fruängsgårdens servicehus har antalet 

tomma servicehuslägenheter minskat från 30 till 24 tomma lägenheter. De 

boende kommer främst från Edö servicehus, som också avvecklas, i Farsta. 

 

Förvaltningens beställarenhet äldre kommer att vara med i projektet ”Tryggt 

mottagande i hemmet”, som syftar till att öka den äldres trygghet i hemmet vid 

hemgång från sjukhusvård.  

 

Ändringar inom Axelsbergs vård- och omsorgsboende 

Förvaltningen informerade om förslagen i ärendet.  

 

 Axelsbergs korttidsboende omvandlas successivt till permanent vård- och 

omsorgsboende med inriktning somatisk vård.  

 Dagverksamheten Eternellen på Axelsbergs vård- och omsorgsboende 

flyttas till Solkatten på Fruängsgårdens servicehus.  

 Lokaler på bottenvåningen sägs upp, bl.a. rehabiliteringslokalen. 

Uppsägningstiden är två år och under tiden kommer förvaltningen att se 

över möjliga lösningar för verksamhetslokalerna på bottenvåningen. 

 

Pensionärsrådet frågade vad som händer med de personer som i dag har 

avlastning/växelvård. Förvaltningen svarade att personerna kommer fortsätta att 

få den insatsen på Axelsbergs korttidsboende. 
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Pensionärsrådet undrade om Solkattens dagverksamhet på Fruängsgårdens 

servicehus har plats för Eternellens gäster. Förvaltningen svarade att det finns 

utrymme på Fruängsgårdens servicehus, t.ex. servicehuslägenheter. 

Enhetschefen på Fruängsgårdens servicehus kommer att undersöka möjliga 

lösningar.  

 

Dagverksamhet ingår i stadens valfrihetsmodell, vilket innebär att den äldre 

efter biståndsbedömning har möjlighet att välja dagverksamhet. I Axelsberg 

finns t.ex. en nyöppnad demensdagverksamhet som ingår i valfriheten. 

 

Anmälan av Stockholms stads handlingsplan för att förbättra arbetssituationen 

för socialsekreterare och biståndshandläggare 

I Stockholms stads budget för 2015 fick kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram 

en stadsövergripande handlingsplan för att förbättra arbetsvillkoren för 

socialsekreterare och biståndshandläggare. Detta mot bakgrund av den höga 

personalomsättningen och svårigheten att rekrytera socialsekreterare och 

biståndshandläggare. Implementeringen av handlingsplanen kommer att pågå 

under 2016-2018. 

 

Pensionärsrådet och förvaltningen diskuterade vikten av att nya medarbetare får 

en bra introduktion samt kontinuerlig handledning. Många är unga och 

nyutbildade och måste få ett bra stöd på sin arbetsplats, så att de stannar kvar. 

Kontinuitet är viktigt för verksamhetens kvalitet. 

 

§ 8.  Rapport från förtroenderåd 
 

Trekantens servicehus, Eiwor Arthursson: Den 24 maj blir det vårlunch på 

Trekantens servicehus. Restaurangen har fått en ny chef, som verkar vara bra 

och trevlig. 

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson: Den 19 maj anordnar 

förtroenderådet sillunch. Förtroenderådet vill gärna ha hjälp av hemtjänsten 

m.fl. att sprida denna information till de äldre.  

 

Fruängsgårdens förtroenderåd, Lola Carlsson: Rapporterade från 

förtroenderådets senaste möte där man bland annat tog upp att hemtjänsten trivs 

i sina lokaler på Fruängsgårdens servicehus, att maten är bra på servicehuset 

samt att det är Midsommarfest den 22 juni. 

 

§ 9.  Frågor till nämndens gruppledare den 9 juni 

Ordföranden mejlar rådets frågor till pensionärsrådets sekreterare för utskick av 

inbjudan inkl. frågorna till nämndens gruppledare.  

 

§ 10. Övriga frågor 

Remiss om ändring av instruktion för pensionärsrådet 

Pensionärsrådet har tagit del av stadsledningskontoret förslag till ändringar.  

Pensionärsrådet tycker ändringarna är bra. 
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Stadsdelsnämnden ska lämna sitt yttrande till kommunstyrelsen senast den 29 

augusti 2016. 

 

Äldreplan 

Pensionärsrådet lyfte fram behovet av en samlad Äldreplan för stadsdelen. 

Rådet återkommer med förslag till innehåll.  

 

Plan för arbetsgruppen Tryggare Äldre/Äldreplan för BRÅ 

Pensionärsrådet tog bland annat upp att det är angeläget att fortsätta 

samverkan med polisen kring det brottsförebyggande arbetet och försöka 

sprida information och tips kring det, t.ex. via stadsdelens träffpunkter och 

studiecirklarna ”Försök inte lura mig”. 

 

Pensionärsrådet tycker inte att man ska använda sig av ”Solnamodellen”, där 

man tar upp brottsförebyggande arbete och flera andra frågar samtidigt bland 

annat halkbekämpning. Halkolyckor kan nämnas utifrån ett jämförande 

perspektiv, det vill säga att det är många fler äldre som drabbas av halkolyckor 

än av brott.  

 

Utbildning för pensionärsrådet 

En arbetsgrupp har tillsatts med uppdrag att ta fram ett förslag till program 

och innehåll för en utbildningsdag. Förslaget ska presenteras på nästa 

sammanträde. I arbetsgruppen ingår Bertil Andersson, Lola Carlsson och 

Anne-Marie Bergström, som också är sammankallande. 

 

Pensionärsrådets arbetsformer 

Pensionärsrådet har bestämt att fokus ska läggas på att lämna synpunkter på 

aktuella nämndärenden och lyfta fram aktuella äldrefrågor för fördjupad 

diskussion. Pensionärsrådets arbetsformer diskuteras närmare på nästa 

sammanträde. 

 

§ 11. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 7 juni, start med förmöte  

kl. 9.00.  

 

Plats: Axelsbergs vård- och omsorgsboende. Avslutas med gemensam lunch på 

cafét.  

 

§ 12. Sammanträdet avslutas 

Pensionärsrådet tackade Yvonne Goldberg för ett mycket gott och givande 

samarbete. Yvonne tackat pensionärsrådet för många bra synpunkter och stora 

engagemang. 

 

Ordföranden tacka alla för dagens möte och förklarade därmed sammanträdet 

avslutat.  

 

 


